
 

 

 2578  מס'   *  שבעו שמוניםשנה 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 17 מס'    14.5.2021     תשפ"א   סיון'  ג     עלון קיבוץ כפר מסריק 
+ 

 

 1111112010  9   

 שבועות תשפ"א



 
אפילו אם הייתי רוצה מאד  .שלום לכולכם

לא הייתי יכול להתעלם ממה שקורה סביבנו, 
בעכו, בכפרים הקרובים, בערים המשותפות 
ובעיקר ברצועת עזה ובדרום הארץ. הימים 

האחרונים הם מלחמה של ממש באויבים 
בחוץ ובשכנים שבפנים. שוב ושוב אנחנו מש

יכולים לחוש כמה מגוננת הבועה שבה אנחנו 
ולרע. השקט הפסטוראלי שיורד  חיים לטוב

על הקיבוץ בשעות הבוקר המוקדמות 
. כל כך מרמה ומכזב - ולקראת השקיעה

המרחק שלנו "מהרעש הגדול" הוא ממש 
כנגיעת יד ואסור לנו לעצום עיניים ולחשוב 

 . "זה רחוק מאתנו זה לא יגע הנה" –
המוא"ז ומחלקת הביטחון עושות טוב שהן 

ליום  ,ותנו בתוכםמכינות את כל הישובים וא
יושב, חושב, בודק  צח"י שלנו כבר –פקודה 

ומתכונן לגרוע ועל כולנו לפקוח עין ואוזן 
 בהשקט ובבטחה.  –ולהיות דרוכים ומוכנים 

 
חות "בשיחת הקיבוץ האחרונה ובעיקר בדו
של שאול גור וירון רייז נשמעה נימה 

היתה שנת  2020אופטימית ותחושה ששנת 
וינו לה. המצב הכלכלי כך קיו-מפנה שכל

שעולה מסיכומי השנה שחלפה מעודד 
 הנהגהומצביע על כיוון נכון שעושה ה

שלנו. פתאום נראה אופק יותר  תהכלכלי
בטוח ויותר בהיר. יש חידושים והמצאות 
ועוד בחורנו חי. קשה להתעלם מהפיתוח 

הגדול והמהיר שהולך ומתקרב לחצר הקיבוץ 
פור מצבנו. ועשוי להביא למפנה כלכלי ולשי

צריך יחד עם זאת לשים לב ולהיזהר ולשמור 
 על הדברים החשובים לנו גם לעתיד הרחוק. 

 
במסגרת הימים האחרונים טוב לדעת שיש 
 עוד אפשרות לחיים משתפים עם שכנינו. 

 
 
 
   
 
 
 

 

 אופטימית ושמחה  –ועוד אחת             

 
 

 -שבת שלום באמת ושנשמע גם מכם 
 אברהם

 3.5.2011 שבע הדר -בת
 6.5.2001 שניצר פרידה
 9.5.1940 שלזינגר צפורה
 9.5.1994 לייבל ישראל
 9.5.1998 גפני איטה

 9.5.2004 משה כהן
 10.5.2003 חנה אלטמן
 10.5.2004 יוסף שמאלי

 15.5.1948 פאוקר אריה
 15.5.2000 מסד אלי

 16.5.1988 מורדי מדק
 16.5.2002 חנה יעקובי
 20.5.1975 נפתלי דגני

 20.5.2016 נורית פניגר
 22.5.2008 תמר לוי

 23.5.1998 ארצי טובה
 24.5.1984 בין מאיר

 24.5.1995 קרמר צפורה
 24.5.2007 שושנה מגן

 26.5.1981 לשד ריבה
 רחל הרבסט )זינגר(

 אהרון מרר
26.5.2008 
28.5.1983 

 
 

 



 
 מצב ביטחוניה עלדף עדכון 

טחוני, ילחברים שלום, עקב המצב הב
( ישיבת צח"י 12/5התקיימה אתמול בערב )

 להערכות, איסוף מידע ועדכון:

  – [ הודעת המועצה1

, '"בהמשך להערכת מצב שקיימנו ביום ד
                           דכונים חדשים., אין ע21:45

וקשר עם הצבא אנחנו שומרים על ערנות 
                                   וכוחות הביטחון.

שלא להיות מוזנים מהחברים מבקשים 
מרשתות חברתיות ושמועות בקשר להנחיות. 
אלה, ככל שיהיו יופצו על ידי המועצה לבעלי 

 התפקידים." )הודעה שהועברה מהמועצה(

  – הערכות פנימית בקיבוץ[ 2

תחו, כחלק המקלטים נפ –מקלטים  •
מההערכות ומעבר שיגרתי על כל מקלט 

 שהוא מסודר וערוך לקליטה.לוודא 

תעבור תדרוך ע"י גדי  –כיתת הכוננות  •
 לוי וגלעד דוכס, לריענון נוסף של הנהלים

תרגול מוסדי רק  הגנים ערכו –חינוך  •
בים יערכו תרגיל  ריענון "בזמן האחרון. המרח
 מעבר למרחב מוגן.

ביה"ס ערוך גם  –ים / אופקבי"ס גוונ •
לשעת חירום ומקלט הארכיון פתוח  הוא

 עבורם לקליטה בשעת פינוי.

עזר וצוותי הרווחה עשו -בית –רווחה  •
 ריענון וחידוד נהלים.

ציוד רפואי וציוד חרום  -רפואה  •
 מאוחסן ויוצא לשימוש במידת הצורך. 

  – אירוח מהדרום[ 3

לקיבוץ הגיעו משפחות מהדרום  •
ב.  בנוסף "ישנים במרחהם )קיבוץ גברעם( ו

להן יש עוד משפחות קרובי משפחה של חברי 
קיבוץ המתארחים אצלנו. היום מתוכננות 

להגיע משפחות ואורחים נוספים לסוף 
 השבוע והחג.

את הטיפול והאירוח מרכזת ליאור   •
בים שדואג לפעילות "בירק עם צוות המרח

 לדים.לי

תודה לחברים שפנו לאירוח ארוחות  •
ערב ומקלחות. אנחנו מזמינים את כל מי 
שיכול לתרום למאמץ האירוח, מוזמנים 

 לפנות לליאור בירק.

  – מהומות בעכו ובכפרי הסביבה[ 4

בחג )עיד אל פיטר(, תתוגבר השמירה  •
 בשער.

אנחנו ממליצים לא להגיע כרגע  •
 למרכזי המהומות.

רגעו יקווה כי המהומות יכולנו ת •
ונחזור לחיי משותפים, כפי שידענו כאן 

 באזור.

  – אירועי שבועות[ 5

אירועי שבועות יהיו השנה בצילה של מערכה 
צבאית קשה בדרום וירי מעזה לכיוון הדרום 
והמרכז.  פגיעות ישירות הגורמות להרוגים 

ופצועים עובדה המחייבת אותנו לעשות 
 שינויים והתאמות.

 –מסיבת הריקודים "מסיבה בלבן"  •
 תדחה 

 יתקיים כמתוכנן –טורניר הכדורגל  •

למחר  ארוחת ערב חגיגית המתכוננת •
יחולק אוכל מה תדחה ובמקו -)יום שישי(  

 חם כמו בכל ערב שישי.

כרגע  –( 16.5אירוע שבועות )ראשון  •
מתקיים כסדרו. נבצע הערכת מצב נוספת 

 ביום שישי לאישורו הסופי.

  בתקווה לשקט ולביטחון

 צח"י והנהלת הקיבוץ 

 



 

חברתית ההנהלה ישיבת ה 
 9/2/21 -מיום 

: הגר דוכס, רחלי שדה, לימור בוכריס  נוכחים
יואב גירש, עמי זינגר, נופר מעין, ירון רייז, 

 .נטע רחמן, הראל כהן, אבי בלן, עפר מסד
 
 מרכז גישור במועצה[ 1

 *מוזמן רון כהן
  רון כהן מתנדב במרכז הגישור החדש

 שנפתח במועצה
 ע"י המחלקת לשירותים  המרכז מופעל

 חברתיים במועצה

  מטרת המרכז לתת מענה בתחום הגישור
והדיאלוג לקהילות ולפרטים ביישובי 

המועצה. המרכז מסייע בפתרון מחלוקות 
וקונפליקטים ומקדם ערכים של סבלנות 

 בדרך  ווקבלת לאחרוסובלנות, הקשבה 
 של הדברות והסכמה.

 טרלי ודיסקרטי.יהמרכז מופעל כגוף נ 

  חברים מוזמנים לפנות לגישור בנושאים
                           שונים דרך מנהלת המרכז: 

 0524296708 -מיכל מסד 

 

 מינהלת נוי[ 2
 

 תפקיד שם החבר/ה

 מנהלת הנוי רעיה גדיש

 ו. תכנון אבי בלן

 מים גלעד דוכס

 קהילה'  מ הגר שדה

 נציג ציבור יוסי פרלמן

 ציבורנציג  גבע מורג

 נציג ציבור עפר מסד

 נציג ציבור ערן אביזמר

 
 

 
                             מאושר.הצוות החלטה: 
 לבחון הוספת נציגת ציבור  מבקשים

 
 צוות פסלים ברחבי הקיבוץ[ 3

לאור פנייה של מספר חברים להסדרת נושא 
 הפסלים ברחבי הקיבוץ.

שימור, אחזקה, בטיחות, ניקיון הפסלים, 
 העמדה מחדש, החלפה ועוד.

ההנהלה החברתית נדרשת לאשר את הצוות 
 שיקבל החלטות וימליץ על הסדרת הנושא.

 
 :הצוות לאישור

 שימור –אברהם  •

 תכנון –אבי בלן  •
 נוי –רעיה  •
 נציג ציבור –עמיחי טלבי  •
 נציגת ציבור –רותי בן דוד  •
 נציגת ציבור –רחלי בר דוד  •

 החלטה:
  היוזמה הנהלה חברתית מברכת על

 ומאשרת את הצוות.
  לתוכנית הפעולה תוגש  תקציבהצעת

 ותאושר בנפרד
 
 מכרז יו"ר חינוך[ 4

ליאת בירק הגישה מועמדות לתפקיד יו"ר 
 אגף חינוך.

ליאת מחנכת בבי"ס גוונים וכל חייה הבוגרים 
 .מהצבא ועד היום עוסקת בחינוך

 ה בהנהלה החברתיתתעמדוליאת הציגה מ
רואה במערכת החינוך בקיבוץ דבר מרכזי  היא

 וחשוב.
ם את המערכת, לחזק חשוב לה לשמור ולקד

ראיית הצוותים תוך , ולהמשיך לצמוח
  וחיזוקם.

 יבות ונכונה לה.ליאת מבינה את המחו

 
 החלטה:

  הנהלה חברתית מאשרת את
 המועמדות של ליאת

  קלפיההנושא עובר לאישור 

 

 ומשפחות צעירותקידום מגורי צעירים [ 5

מינהלת צמיחה דמוגרפית, אגף  –*מוזמנים 
 .צעירים

 כחלק מצרכי אגף שיכון ומיפוי עבודת 
 
 



 
הצמיחה הדמוגרפית, אנחנו רואים חשיבות 

בגודל בדירות גדולה בקידום מענה לקליטה 
 -מ' למשפחות צעירות וצעירים בגילאי ה 55

ובניה בהתאם  עד שבונים את ביתם. 30-40
 הנראים לעין.  לצרכים

 קומות לפי  2של  בתיםהבנייה תהיה ב
 המותר בתב"ע

  על חשבון דירות צעירים קטנות הקיימות
 היום במגרשים לדיור זמני )לא לשיוך(

  יש הצעה לשותפות עם יזם לקידום הנושא
כפרויקט נדל"ן למגורים המחזיר את עצמו 

 משכר הדירה.

 דיון:

  חשיבה לתת פתרון השכרה ברמת דיוריש 
רחבה וגדולה יותר, היא נחוצה מאד 

 וחשובה.
  יש בחון בניה במקום הקרוונים, מחייב

 בדיקת התב"ע למבני ציבור ותיירות

  חשוב להגדיל את מלאי הדירות ולא רק
 של דירות קיימות בחדשותהחלפה 

  לבד בהשקעה של גם ניתן לקדם את הבנייה
 הקיבוץ ולא עם יזם.

ם צוות יוק החלטה: יש לקדם את הנושא! 
מצומצם שיביא הצעה מסודרת, לאחר כל 

 הבחינות הנדרשות. 

 
 2021אישור המשך קדנציות עד סוף השנה [ 6

יו"ר  –יו"ר ו. תכנון ודניאלה אמנו  –אבי בלן 
אגף שיכון מסיימים קדנציה בתפקידיהם 

בחודש הקרוב. לאור התהליך האירגוני 
שאנחנו עוברים בשיכון, מתבקש להמתין עם 

הבחירה בהבנה שהשינויים במבנה תהליך 
הארגוני של האגף יכולים להשפיע על מהות 

 התפקידים.
החלטה: מאשרים המשך קדנציה עד לסוף 

2021 
 
  פרדה מיואב גירש. 7

כנציג ציבור מעורב במזכירות יואב כיהן 
השנים האחרונות ומוחלף  4כפתי במהלך וא

ע"י אבי בלן. זו ישיבתו האחרונה בפורום זה. 
 נאמרו מילות ברכה ותודה.

ברכות חמות ותודה על השותפות בהנהלה 
 החברתית.

 
 המזכירים   

 
 

 

 נלחמים בנמלת האש
 לכל החברים שלום

השנה הוחלט לחלק גרגירי רעל נגד נמלת 
האש לפיזור עצמי, במקום הריסוס שהיו 
עושים בכל שנה.  הגרגירים בגודל גרגירי 

 מלח ובשימוש כבר הרבה שנים.

השינוי נובע גם מיעילות הטיפול ולשמחתנו 
 גם זול יותר.

הרחב ולא הגרגירים מיועדים לשימוש הקהל 
רק למדבירים.  רעילים פחות )מהריסוס( 
 לבעלי חיים וקלים מאד לפיזור ושימוש.

 איך יתבצע פיזור הגרגירים:

  גרם המספיק ל 100כל משפחה תקבל- 
 מטר. 100

  אופן הפיזור: יש לפזר רצועה בגבולות
 הקירות החיצוניים של הבית.

  אין לפזר בשטחים נוספים 
 יש להשתמש בכפפות 
 ימים לאחר הפיזור 3שקות אין לה 

 – 16:00, בין השעות 19/5 -ביום רביעי ה
, תתבצע חלוקה ברחבת המועדון 17:30

לכולם. נא להגיע לקחת.  במקום גם יהיה 
 הסבר נוסף למי שצריך.

 ערן אביזמר

 
 

 



 
 12.5.2021מיום   שיחת קיבוץ 

 סדר היום:

 בשטחי הקיבוץ 6עדכון בנושא כביש . 1

. החלטה להקמת שותפות עם חברת דלק 2
 למכרז תחנת דלק וחנויות נוחות צמוד 

 6כביש ל

ה הדרומי י. עדכון פיתוח שטח התעשי3
עם  2014והקמת השותפות של תעשיות 

 הראל –חברת תדהר 

משק האנרגיה  . עדכון בנושא פיתוח4
נדחה  –ופרויקט הסולארי קרקעי אזורי 

 לישיבה הבאה

 ירון רייז –מינוי כיו"ר השיחה 

 הגר דוכס –מזכירת השיחה 

טחוני יבפתיחת הדיון בעקבות המצב הב
והלחימה המתפתחת בדרום אנחנו שולחים 

 .לקיבוצי עוטף עזה ויישובי הדרום תמיכה
 במסגרת התארגנות אזורית מזמין הקיבוץ

לאירוח ותקופת  וםמשפחות מקיבוצי הדר
הפוגה מהדי המלחמה. מייחלים שהשקט 

 יחזור במהרה לאזורנו.

ענון והכנת יצוות הבטחון ביצע פעולות ר
המקלטים ונמצא בקשר עם מח' בטחון של 

 המועצה.

מציג תמונת מצב על גור שאול  - . בפתיחה1
עם  סיכומי הפעילות  העסקים והתעשיה

שוב יוצג הנושא , 2020העסקית לשנת 
 בהרחבה בשיחה לאחר אישור הדו"ח הכספי.

הערב נעסוק בתהליכי הפיתוח האזורי 
והשפעתם על הפיתוח המואץ בתאגיד 

 2014, העסקים ותעשיות שלנו האחזקות
 והאנרגיה הסולארית האזורית.

 

 

העתידי  6ציג את תווי כביש מסד הגיורא 
ועל מאגרי המים שלנו ובר בשטח השדות הע

 ממזרח לברכות הדגים.

מאזור  22תכנית החיבור והמחלף עם כביש 
בשלב " בוסתן –אלנבי "הקומפוסט לצומת 

נית לצורך דיון בנושאי הגשת התנגדות לתוכ
כנית לפיתוח מאגר מים חליפי על הפיצוי, ת

הברכות הצפוניות ושטח הגד"ש בברכות צפון 
 מזרח.

הקמת שותפות עם חברת דלק להקמת .   2
 6לכביש  בצמודדלק  /תחנותתחנה

פרסמה קול קורא  6חברת כביש  •
להקמת תחנת נוחות/דלק בקטע שבין צומת 

קול קורא הסומך לכברי. העמידה בתנאי 
מחייבת עמידה בהגדרות שונות )מרחק 

 מצומת, קטע כביש ישר וכ"ו(

הכוונה להקים שתי תחנות )משני צדי  •
 יש( )ממערב עוברת מסילת ברזל(.הכב

שטחי השירות יתוכננו כך שיכללו  •
שטחי מנוחה והתרעננות, שירותים בהיקף 

וברמה נאותה לציבור הנוסעים, מכירת 
משקאות, ואפשר שיהיו חנויות נוחות 

 בתחנות הדלק.   

בנו יתחנות התדלוק יתוכננו וי •
"במתווה סגור", כלומר, יקבע בתקנון התב"ע 

לפיה תחנת הנוחות/תדלוק לא יהיו  התניה
נגישים ו/או פתוחים לשימוש אחר שלא דרך 

 .6כביש 

הליכי התקשרות בהסכמים נלווים  •
 יהיו שוויוניים תחרותיים ויאפשרו לכל גורם 

ההשקעה של קבוצת תדהר תהיה  •
 .2014לתוך תעשיות 

התאגיד המשותף יחזיר את כל  •
 4קיבוץ, מ' ל 6-)כ 2014החובות של תעשיות 

 מ' לבנק(.

 התאגיד ישלם את כל התשלומים •
הנדרשים להתאמה עם רמ"י ועם הועדה 

 המקומית בהקשר לתב"ע חדשה שאושרה.

יתרות המזומן, וכן התחייבויות של  •
יועברו  2014גורמים שלישיים לתעשיות 

 לקיבוץ.



כל צרכי המימון של הבניה והפיתוח  •
ו/או יינתנו על ידי תדהר, ו/או הראל, 

הבנקים, כשהקיבוץ לא ישתתף במימון ולא 
 ייתן בטוחות.

הוגדרו תשלומים שישולמו לקיבוץ  •
 במהלך השנים לאחר גמר הבניה.

הוגדרו נוהלי בניה, והתחשבנות בין  •
 השותפים.

 דיון:דברים שנאמרו ב

ותפות בגן ישנה ביקורת על הש •
דה שהשותף הוא יזם הבנייה בותעשיות והע

בקשה לבחון בלפרויקטים ללא מכרז. 
 בתוכנית ועדת ביקורת את הנושא.

בקשה להביא את ההסכם אחרי  •
לשיחה,  2014אישור הדירקטוריון בתעשיות 

להקפיד בהסכם החדש עם תדהר על כך 
, 50%שהקיבוץ לא ידלל את חלקו מתחת ל 

כרז לדרוש פיקוח חיצוני על הבניה ולחייב מ
 לכל פרויקט.

השותפות של תדהר הראל רכשה  •
לשעבר לפיתוח גם את השטח של פרוטרום 

בעכו, לבחון את הקשר על מנת לדאוג 
 לצמצום מפגעי איכות הסביבה האזור. 

בחינה עם צוות של דוקרט ליעוד  •
בגן תעשיות לצרכי דוקרט, פיתוח  3מבנה 

תחנת הדלק וצרכי הקיבוץ הנוספים לפיתוח 
 התעשייה. אזור

פיתוח היזמות הנדל"נית והאנרגיה  •
הסולארית מחייב התמקצעות על מנת לא 

להשאיר את כל היזמות בידי השותפים. 
ביעדי העבודה על מנת להכניס נמצא הנושא 

צעירים לפעילויות הפיתוח הנדל"ני והאנרגיה 
 בטיפול עם מש"א. –

ום רם בדייטחוניאירועים הבה גללב
בין ערבים ליהודים  התפתחות העימותיםו

בערוצי והחדשות בכל הארץ )גם בעכו!( 
 שהיו בסדר היוםהנושאים יתר  –התקשורת 

 דיווח בהד הנעשה.לוהבאה דחו לשיחה נ

 רשם: ירון

 

 

 

 

 
מה זה חג השבועות ולמה 

 ?חוגגים אותו

שמגיע לאחר תום  חג השבועות הוא החג

 .ספירת העומר ימי

בארץ ישראל זוהי עונת קציר החיטים לכבוד 
ים" יכּוּרִּ י כיכרות לחם "בִּ  החג מצרפים שתֵּ

.   הנאפות מהחיטים הטריות שזה עתה הבשילו
   עות, שנקרא גם 'חג מתן תורה', חג השבו

שבו קיבלנו את התורה  בתאריך ו' בסיוון חל

לבריאת העולם ואנו  2488בשנת  הר סיניב
 ציינים זאת דרך התפילות והמנהגמ

 .המיוחדים של החג

 

 השמות של חג השבועות

כולנו מכירים אותו בשם 'חג השבועות' אבל 
מתברר שיש לו שמות נוספים. הנה רשימת 
השמות המלאה של החג לצד ההסבר על כל 

 :שם

החג שמגיע לאחר ספירת  – חג השבועות 
בְעָה  בְעַת השָבוּעוֹת של ספירת העומר. "שִּ שִּ
ל  ש בַקָמָה תָחֵּ ל חֶרְמֵּ הָחֵּ סְפָר לָךְ, מֵּ שָבֻעֹת תִּ

יתָ חַג שָבֻעוֹת  בְעָה שָבֻעוֹת. וְעָשִּ סְפֹר שִּ לַה' לִּ

                                                 ך"אֱלוֹקֶי

 חג של עונת הקציר ובו מודים ה – חג הקציר
 

https://he.chabad.org/library/article_cdo/aid/506428
https://he.chabad.org/library/article_cdo/aid/4038049
https://he.chabad.org/library/article_cdo/aid/506428


יר  נהתיעל התבואה שחדשה שנ לנו "וְחַג הַקָצִּ

זְרַע בַשָדֶה י מַעֲשֶיךָ אֲשֶר תִּ כּוּרֵּ  ." בִּ

ים יכּוּרִּ על שם קרבן 'שתי הלחם'  – חג הבִּ
שמביאים מהתבואה החדשה "הבְכוֹרָה"; וגם 

משום שמיום זה, ועד סוף הקיץ, מביאים את 
 ל שבעת המינים לבית המקדשה'ביכורים' ש

פירוש המילה: חגיגת סיום. ככה   -ת עַצֶרֶ 
קוראים חז"ל לחג השבועות כי זו חגיגת 

הסיום של חג האביב: חג הפסח ממשיך דרך 

 .ספירת העומר ומסתיים בחג השבועות

היום שבו ניתנה התורה לעם  - חג מתן תורה

 .ישראל

 

 מגילת רות

מגילת רות", נוהגים לקרוא במהלך החג את "
המתארת את סיפורה של רות, שהצטרפה 

 .לחיק העם היהודי

זמן קריאת מגילת רות משתנה מקהילה 
לקהילה: בלילה, בבוקר או אחרי הצהריים. 

ויש בתי כנסת שבהם לא קוראים את מגילת 
 .רות בציבור אלא כל אחד קורא אותה לעצמו

 ?מדוע קוראים את מגילת רות בשבועות

  הוא יום ההולדת, וגם יום חג השבועות
הפטירה, של דוד המלך שהוא צאצא ישיר של 

רות ובועז שמגילת רות מספרת את סיפור 

 .החתונה שלהם

  מגילת רות התרחשה בעונת הקציר והיא

 .מתאימה ל'חג הקציר

 צדק שקיבלה על עצמה -רות היא סמל לגיורת
את חוקי התורה בלב שלם. בחג השבועות 

י צדק' כולנו נחשבים במובן  מסוים 'גֵּרֵּ
המקבלים על עצמם את עול התורה מחדש 

 .בשמחה

 

למה אוכלים מאכלי חלב בחג 
 ?השבועות

מנהג עתיק וגם אהוב במיוחד בחג השבועות 

                              .אכילת מאכלי חלב הוא מנהג

 :הנה כמה הסברים עיקריים למנהג

 המקדש -בחג השבועות היו מביאים אל בית
 את "שתי הלחם", קרבן המורכב משתי 

 

לחמים. כדי לציין זאת, אנו אוכלים במהלך 
 החג שתי ארוחות: הראשונה ארוחה חלבית, 

ולאחריה )לאחר הפסקה מתאימה( ארוחה 

 .בשרית

  .במתן תורה ניתנו לעם היהודי חוקי הכשרות
ניתן היה  מכיוון שהתורה ניתנה בשבת, לא

לשחוט בהמות לאכילה ולכן הסתפקו 

 .באכילת מוצרי חלב

 התורה נמשלה לחלב המזין את הנפש. כמו-
כן, לפי שיטת הגימטרייה, הערך המספרי של 

הימים  40-. רמז ל40המילה "חלב" שווה 
הרצופים שבהם שהה משה בהר סיני לאחר 

 .שקבלנו את התורה

 אסף: אברהם



 

 ביקורים מרגשים
בשבועות האחרונים מאז השתחרר הפקק של 

הקורונה מתחילים לפקוד אותנו מבקרים 
בקבוצות, משפחות ויחידים. לפני שבועיים 
היה כאן שר התרבות והספורט. מספר ימים 
אחריו הגיע סגן השגריר של יפן בישראל עם 

בכיר נוסף מהשגרירות ועשו סיור מקיף 
 הסולארי בריכות הדגים בקיבוץ וגם בפרויקט

לשמחתנו, היתה לנו מתורגמנית מקומית 
 שאירחה את האורחים וסייעה בהסברים. 

ליד 
 מרכז המבקרים בתחילת הביקור

 ליד קיר המוזאיקה המרשים         

 

בנוסף לשיטפון של משפחות שהגיעו 
נפש בכל  200 -במסגרת שבת ישראלית כ

סופ"ש היה כאן מבקר מפתיע: הבן של פלצמן 
שנה.  80הסנדלר שעבד בסנדלריה שלנו לפני 

הביא את ילדיו ונכדיו  80היום סבא בן  –הבן 
 לסיור שורשים בסנדלריה של סבא רבא... 

 

)באמצע עם כובע(   שלמה פלדמן )פלצמן( 
 ובידיו התמונה מאותם ימים.עם משפחתו 

 

 

אחת מקבוצות המטיילים הגדולות  –ולמטה 
 שבילו אצלנו שבת ישראלית. 

 

המתורגמנית שלנו 
של  –סאס אוסוקין 

 אלכס. 



 
 2021מאי  –דו"ח מהעסקים 

סוער של מערכה בדרום : שבוע כללי
מאיב על  -והתנגשויות בין יהודים וערבים 

ת את הרגשת החג ומזכיר לנו פעם נוספ
גם מלאכת  .נפיצות האזור בו אנחנו חיים

הרכבת הממשלה לא מביאה כבוד גדול 
והתקשורת שלנו לפוליטיקה ולדמוקרטיה 

מלאה בפרשנים ותוכניות. בקיצור האתגרים 
המדינית,  -של הסביבה הקרובה והרחוקה 

ביטחונית, הכלכלית והחברתית עוד לפנינו 
 ועוד לא סיכמנו את תקופת הקורונה.

ת ובכל זאת האביב הגיע וענפי החקלאו
חג  .מכינים את הטנא להבאת הביכורים

השבועות במסורת הקיבוצית ממשיך את 
בו אנו חוגגים ו יםחקלאי יםשרשרת של חגה

הביכורים  אתאת קציר החיטה בשדותינו ו
בו אנו מברכים על הפירות הראשונים של ו

העונה. השנה מלא הטנא ביכורים מעשה 
ידינו, בזכות חברינו העמלים יום יום 

 ושותפינו העסקיים. 

אנו מברכים על השותפויות העסקיות 
"ן ואזור ושיתופי הפעולה לפיתוח הנדל

התעשייה והמסחר, לקידום משק האנרגיה 
הקיבוצי, להקמת חוות הקנאביס כפעילות 

חדשה בקיבוץ, השותפות המתמשכת לקידום 
בדוקרט  ההוותיק תאתר התיירות, השותפו

במתקן ההתפלה ועל השותפויות זו שו
האזוריות החדשות והוותיקות תחת תשלובת 

 מילואות.

נת הקורונה אחרי שחזרנו בגדול בתיירות 
עם קפה צ'כוליטא ושבת ישראלית בשיתוף 

צלח עם המועצה לשימור אתרי פעולה מו
כפר הנופש מוכן ומזומן לאורחי החג  .מורשת

ותחילת עונת המטיילים בהבנה שלחו"ל 
 ייסעו השנה פחות.

כפי שהבטחנו קצת על הנעשה בעסקים ו
 באביב:

 

                                                בגד"ש .1
השדות זרועים ועונת ההשקיה בשיאה, 

בחלקות ניתן לראות את הגידולים הוותיקים 
הכותנה, התירס, הבוטנים, החומוס   -

והאבטיח לגרעינים לצד הניסיון להיכנס 
בצל, שומשום, קינואה,  -לגידולים חדשים 

קע והמים לנצל את משאבי הקרבכך אבטיח וו
 בצורה מיטבית. 

הוסמך כמפעיל רחפנים לפעילות שיפר מירון 
ריסוס בשדות ואנחנו עוברים להביט על 

  ..השדות גם מלמעלה.

בנוסף על שלנו, שטחי הכותנה שנזרעו באזור 
מאפשרים לנו לתכננן את העונה הקרובה 

 עוטפת למשימה. הולהכין את הקטפת 

 

 

                           במטע האבוקדו  .2
עונת הקטיף לקראת סופה ועבודות השוטפות 

קה לגיזום וריסוס בעיצומן. הנטיעות של חל
נשלים את  .ח' הושלמו והמטע גדל בקצב יפה

הנטיעות החסרות לקראת שנת השמיטה 
המתחילה בראש השנה הקרוב. הטרקטור 

החדש נכנס לעבודה בהכנת המטע לאביב, 
התוכנית לשדרוג מערכת  .חם וכיסוריסוסי

הדישון וההשקיה למיצוי מקורות המים )מי 
מקורות, מאגרי אשר, איגום( בביצוע על מנת 

להתאים את איכות המים לגיל החלקה תוך 
 התחשבות ברדיוס המגן על הבאר בתל דאוק.

 

 

                                      הרפת .3
ממשיכה בהישגיה גם בחג "החלב" ומספקת 

אלף ליטר  300בחודשים האחרונים מעל 
לחודש למחלבת שטראוס. התקבל העדכון 

גם יש במחירי המטרה לחלב אך במקביל 
 מזונות לרפת.בהתייקרות 

קודמה השקעה לחצר צינון שתשפר את זמן 
תגדיל את ההמתנה של הפרות לחליבה ו

אפשר את י זה גם .תנובת החלב בקיץ החם
עבודות הפיתוח למכון החליבה העתידי בשנה 

 הבאה במקביל לעבודה השוטפת.

תאגיד "רפת ישראל" מוקם במסגרת ארצית 
ובתמיכת הארגונים האזוריים והרפתות 

 ת מגירה לשימור מצטרפות לארגון כתוכני

 

 

 



 

מוזמנים לעקוב  .משק החלב הקיבוצי
 בעיתונות הקיבוצית.

 

 

                                           בלול .4
מבצע החל המדגר השלישי השנה אחרי 

רונן השלים  .שדרוג מערכות השתייה בלולים
את לימודיו וגם את עבודת הגמר בנושא מי 

השתיה בלול ומיישם את הנושא בטיפול 
 בעופות.

תקבולי הלול מחוק הגליל ממשיכים גם 
 השנה לשפר את שורת הרווח.

 

 

                                         במדגה  .5
השיווק לפסח היה נמוך מהתוכנית עקב 

ניסיון להורדת מחיר הקרפיון והבורי לקראת 
החג, אנחנו לא נגררנו למחיר הנמוך ולכן 
מכרנו לחברת השיווק. בתאום עם ארגון 

מגדלי דגים קיבלנו משלוחים חלופיים וננסה 
חר החג במסגרת לשפר את המחיר לא

הארגון. אנחנו עוסקים בשדרוג תשתיות 
המדגה במסגרת הרפורמה הסביבתית 
ולקראת קבלת היתר הבניה למערכות 

 הסולאריות הצפות.

 

 

  אנרגיה סולארית  .6

על במקביל לפיתוח המערכות על הגגות ו
כות הדגים, אנחנו מקדמים עם חברת יבר

יימסרו דוראל פרויקט קרקעי אזורי, פרטים 
בשיחת הקיבוץ. השותפות בנושא אגירת 
חשמל בשטח המחלק ע"י חכ"ם, לניצול 

 אופטימלי של יצור החשמל ושיפור איכות
החשמל המסופק למפעלים ולקיבוץ בשלבי 

חתימה בתקווה להשלים את המהלך ולאפשר 
 עצמאות אנרגטית בכל שעות היממה.

 

 

                                            -מים  .7
 המאגר מספק מים באיכות טובה על פי 

 

 .למטע, לגד"ש ולנוי -בדיקות המעבדה 
והיתרה מיועדת  והמאגר נוצלמי כשליש מ

באבוקדו, גידול הבצל  להמשך ההשקיה
שיפור הניקוז בחלקות לכנית והאבטיח. ת

טיון וביצוע מעבירי המים לאורך שדרת 
ד החקלאות אושרה במשר "אלנבי"הזיתים ב

ותבוצע במהלך הקיץ בתאום עם הגידולים 
בחלקות הצמודות. במסגרת השותפות 

במתקן ההתפלה, הופעל קידוח אפק החדש 
 אחרי הרצה ושטיפת הקווים בשדות.
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ממתין לפתיחת ו עמוס בהזמנות כפר הנופש
כה ולנופשים שבחרו להישאר בארץ. יהבר

ממאי וכדאי להזמין  התפוסה גבוהה החל
 מקום מראש למתכננים אירוע משפחתי גדול.

כתרומה לשדרוג אתר  שהתקבל קרון הקפה
 עוד לפניהתיירות בשלבי הרצה ולמידה. 

הפעילות גדלה ומשודרגת משבת  ,פרסום רחב
לשבת. מוזמנים לעקוב באתר התיירות 

                                  ובפרסומים במקומי. 
אתר "סוד הפלא הקיבוצי" שותף לפרויקט 

של משרד התיירות והמועצה לשימור ומארח 
קט מבקרים בשבת ישראלית. הפרוי 200כ 

 חודשבהוכתר כהצלחה ומקבל הארכה גם 
מוזמנים להביא אורחים ולהירשם דרך  מאי.

 האתר של שבת ישראלית.

 

 

                                    –קנאביס  .9
לדרך עם השותפים להקמת שלב א'.  יוצאים

המכולות הגיעו ובשלבי הרכבת המערכות, 
השותף האמריקאי קיבל את אישורי הכניסה 

ץ ואנחנו נערכים לפגישה וללמידה לאר
במקביל  ת הגידול.משותפת להקמת חוו

עובדים על בחירת הזנים לגידול והסכם 
השותפות. החברים הוזמנו להרצאה מרתקת 

ל הקנאביס הרפואי במרכז בנושאי המחקר ש
הרפואי רמב"ם שאירחנו במועדון לחבר 

פתחה אפיקים נוספים לשיתופי פעולה שו
 וכיווני פיתוח בתחום.
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 למשק היצרני המאפשרים לפלא הזה לקרות

 :כל יום

 

                                         החשמליה 
החשמל לחיבור המתחזקת ומשפרת את רשת 

 הסולארי עד הצרכן, 

 

 

                                           מוסך ה
המטפל ברכבים )כולל החשמליים( 

בציוד החקלאי במהירות בטרקטורים ו
 , ובמקצועיות

 

                                     המסגרייה, 
                                                התשתיות 

                                                      וצוות הבניין 
על התחזוקה הפיתוח וההתאמות הנדרשות 

תודה על שותפות בהובלת  .במבנה ובציוד
 הפרויקטים הרבים בתאגידים השונים.

 

למרות רוחות המלחמה המנשבות בשבוע 
רון, התנגשות הדתות בין יום ירושלים, האח

צום הרמדאן, חג האיד אל פיטר וחג 
השבועות, נמשיך לייחל לשלום. כפי שכתב 

  שמואל הספרי

 הבטחתם יונה

 עלה של זית

 הבטחתם שלום בבית

 הבטחתם אביב ופריחות

 הבטחתם לקיים הבטחות

 הבטחתם יונה

שנמשיך לראות ברכה במעשינו ולהתגאות 
הנות מהאביב והפריחה ולחגוג יל בפרי עמלנו,

את חג המים, חג החלב, חג הקציר ולזכור את 
 השורשים החקלאיים של הקיבוץ אז והיום. 

 ירון רייז     חג שמח                       

 

 
נציגי ציבור תפקיד מכרז ל

                                   להנהלה כלכלית
 )וועד ההנהלה של האחזקות(

 כללי: 

הקדנציה של נציגי הציבור בהנהלה הכלכלית 
נדרשים  הסתיימה ויש לבחור נציגים חדשים,

הנציגים המכהנים נציגי ציבור.  6לוועדה 
 רשאים להעמיד את מועמדותם פעם נוספת.

החברות בהנהלה כלכלית מאפשרת מעורבות 
והשפעה על תהליכי קבלת החלטות בתחום     

י הקיבוץ, וחברי הכלכלי והפיננסי של עסק
  כפר מסריק מוזמנים להציג מועמדות.

 הרכב הוועדה:

נציגי  6 -ממלאי תפקידים ו 5הועדה כוללת 
                                            ציבור.

 לפי הצורך. -נוספים  מוזמנים

 דרישות התפקיד וכישורי המועמדים:

 ניסיון ניהולי קודם. רקע כלכלי ופיננסי.
פיקוח ובקרה. יכולת הבנה וניתוח  יכולת

                                דו"חות כספיים.
  הכרת המערכת העסקית של כפר מסריק.

         השתתפות סדירה בישיבות ההנהלה.
 חשיבה מקורית ויצירתית )ראש פתוח(

על המתמודדים לענות לדרישות התפקיד 
 כמפורט לעיל.

 התפקיד אינו בתמורה כספית.

החברים  6הבחירה תיעשה בקלפי. כאשר 
 שיקבלו את מירב הקולות יבחרו.

חברים המעוניינים להגיש את מועמדותם, 
במזכירות, עד ליום רשף יגישו זאת למיה 

31.05.2021  

 שאול גור יו"ר הראל כהן מש"א  -בברכה 

 

 

 

 



 

 איך נטפח מדריכים צעירים
 12.4 -ח וועדת חינוך מ"תגובה  לדו

 ראשית רצוני לציין שאינני מעורב היום
  .בנושא החינוך בכפר מסריק

אמנם יש לי שני נכדים בגיל הרך אך 
המעורבות הקטנה שלי מסתכמת בהבאתם 

 או לקיחתם מדי פעם. ,לגנים

 ברצוני להתמקד בחינוך הבלתי פורמלי 
קיים מחסור " :ואני מצטט בדו"חנכתב וב

תחלופת , ח אדםומשמעותי לאורך השנה בכ
סר והעובדים בתדירות גבוהה וח

, חשוב למצוא היציבות בקרב המדריכים
דרכים לגייס צוותים איכותיים ולשמר אותם" 

 סוף ציטוט.

מעורב בנעשה והתגובה שלי  כאמור, אינני
מבוססת על שיחות חבריות עם עובדים 

 . חינוך הבלתי פורמליערכת הלשעבר במ
אבל  , ען ההגינות אומר שחלק מהם בנילמ

יחות שלי על המרפסת היו עם הש .לא רק
 צעירים נוספים שעבדו בחינוך .מספר 

משכורת יש משקל נכבד גובה האין ספק של
עבודה לאורך זמן וכדי ב תמדהביותר לה

שלמדריכים יהיה רצון להמשיך הם צריכים 
אבל המשכורת זו  ,בהתאםלהיות מתוגמלים 

והחשובה לא  הבעיה השנייה .רק בעיה אחת
 למדריכיםהמערכת יחס  -יא פחות ה

 ובנושא זה להבנתי איננו מצטיינים. 

על שמיעת צד שההנחה שלי מבוססת  נכון 
חזר על למדריכים אחד בלבד אך נושא היחס 

 קבוצתעצמו שוב ושוב בהרבה מהשיחות עם 
בדיקה צעירים ולכן אני חושב שהנושא שווה 

. הלוואי שאני טועה ותחושותיי וחייב שיפור
אינן נכונות אבל אני מציע שנושא זה ייבדק 

 לעומקו.

 

 

, בשביל החינוך היה תמיד מקור גאוותנו
חינוך טוב הורים מוכנים גם לשלם יותר, 

חינוך טוב הוא מקור למשיכת בנים חוזרים 
חשיבות שהקיבוץ נותן ואנו רואים את ה

למערכת החינוך ע"י סבסוד גדול של תשלומי 
 ההורים ואני מברך על כך.

ור על חינוך מצוין בואו נעשה הכל  כדי לשמ
 בכל הגילים . 

  דודו גינת

 

 חידוש בהזמנת תרופות
 חברים שלום ,ל

בשל הרצון לייעל ולשפר את נוהל הזמנת 
התרופות הכרוניות, החל מחודש יוני הזמנת 

 התרופות הכרוניות תתנהל באופן חדש.

לתאי הדואר יחולקו מרשמי התרופות יחד 
עם טופס הזמנה למילוי עצמי בו תוכלו לציין 

אלו תרופות ברצונכם לעכב, או האם חשוב 
יחס לכם שהתרופה תהיה מקורית בלבד בהתי

 לתרופות המופיעות במרשמים.

לאחר שתמלאו את הטופס עם בקשותיכם 
)נא לא לסמן על המרשמים אלא רק על הדף 

המצורף( החזירו אותו בצירוף המרשמים 
לתיבה המיועדת לכך שנמצאת במרפאה, ליד 

 .06/06/21המזכירות. לא יאוחר מה 

 ."מקומי"אנו נשלח תזכורת ב

סיוע במילוי חברים הזקוקים להסבר או 
הטופס מוזמנים להגיע למרפאה ולפנות 

                                             לאחיות.
עדיף להיות עם קצת עודף תרופות  –המלצה 

 מאשר בחסר.

דרך נוספת היא הוצאת התרופות באופן 
  עצמאי בבתי המרקחת של הקופה.

מקוות לשיתוף פעולה ומאמינות שהתנהלות 
 לנו במתן שירות טוב יותר עבורכם.זו תסייע 

 צוות המרפאה



 
 לקראת חג השבועות הקרב 

 ,לכל החברים שלום רב

לקראת חג השבועות שהוא גם חג הקציר וחג 
הביכורים, אתן סקירה קצרה על הביכורים 

 שלנו בתחום העסקי כלכלי:

משק מ רכבוהמגזר העסקי של כפר מסריק מ
חקלאי גדול לצד תעשייה ענפה ופעילויות 

וכולן נוספות שמתחזקות בתקופה האחרונה 
על הבאת פרנסה ורמת חיים נאותה  אמונות

 לחברי הקבוץ.

טובות בתחום הכלכלי אחרי שנתיים לא 
צעדים לא פשוטים במספר תחומים נדרשנו ל

במקביל, אך היום ניתן לומר ש"חזרנו 
למסלול" והמערכת העסקית נמצאת בעמדת 

יתנו יהמראה טובה ופיתוח תחומים חדשים ש
ד את פירותיהם בשנים הקרובות לצ

 .ותיה הקיימיהחקלאות והתעש

 2020בחודש שעבר ערכנו סיכום תמחירי של 
והתוצאה בהחלט בהתאם לתכנית ומשקפת 

את החזרה לרווחיות כפי שרצינו שיקרה. 
יוצגו לציבור עם הוצאת המאזן  2020תוצאות 

בהמשך השנה. ניתן לומר שצלחנו את שנת 
 הקורונה בנזקים קטנים יחסית.

 : חקלאות

הקיימים: גד"ש, מטע, רפת, לול הענפים 
ומדגה, בהחלט עושים את המוטל עליהם 

והם כל הזמן בשאיפה לפתח את הענף ולשפר 
את תוצאותיו המקצועיות והכלכליות תוך 

 הכנסת טכנולוגיות חדשות וחסכון בהוצאות.

 תעשיה: 

בהחלט הראתה תוצאות  קבוצת דוקרט
וזה נמשך גם כעת בתחילת  2020 -טובות ב

 . מתבצעת תכנית אסטרטגית שאיחדה 2021

 

 

 

את הניהול בשני המפעלים וכעת ממשיכים 
בתהליך הגדלת הפעילות ובבדיקת הדרכים 

 הנכונות לעשות זאת.

 STSסילורה סיימנו את פעילות  - לצערנו
והמפעל נסגר לאחר שנות פעילות רבות 

 וסדו.יובו עסק מאז ה רב במספר תחומים

אך הצליחה  2020הצטמצמה ב  סילורה פיתוח
לצלוח את שנת הקורונה וכעת מחפשים 

כיווני התפתחות חדשים בארץ ומחוצה לה, 
 שנה זו היא שוב שנת מבחן למפעל.

 שטח מושב ונדל"ן:

בים שלישי האחרון קיימנו שיחת קיבוץ ובה 
 פירטנו את ההתפתחויות הטובות

בשטח המושב וכן את הפעילות  שמתרחשות
. בנוסף הושכר 6הקרקעית סביב כביש 

לאחר שיפוצו וכן  STS סילורהשל מבנה ה
 שטחים בתוך סילורה פיתוח.

 חשמל סולארי:

לאחר השלמת מספר מערכות סולריות 
חדשות על גגות הרפת והמפעלים, פועלים 
כעת במרץ להקמת מערכת צפה ענקית על 

תכנס לעבודה היא שבריכות הדגים ומקווים 
עוד השנה. זוהי מערכת בקנה מידה גדול 

נופר "והיא מוקמת בשותפות עם חברת 
ותספק חשמל לחכ"מ וכן לרשת  "אנרגיה

הארצית של חברת חשמל. אנו אמורים 
ר בשנה השניה ביה כותהנות מפריל

ים בתהליך להפעלתה. במקביל אנו ממשיכ
הקמת מערכת סולארית קרקעית ומקווים 

 ית תצא לפועל.שהתכנ

 תיירות:

כתוצאה  2020לאחר שנה קשה מאד ב 
ממשבר הקורונה, הפעילות התיירותית חוזרת 
כעת אט אט הן בהגעת אורחים לכפר הנופש 

)האורחן( והן בקבוצות לביקור בתיירות 
 המקומית.

בחג שבועות תעשה לך ביכורי " :נאמר
שהחיטים אם כן נברך  - "קציר חיטים

 הטנאהשנה יהיו מלוא 

 חג שבועות שמח לכולם

                                                                                                                                                
 גור   יו"ר  שאול



 

 ממשיכים בכל הכוח
לדי המרחב צחצחו את המרחב והכינו קבלת 

פנים מרגשת למשפחות שהגיעו להתארח 
 אצלנו עד יעבור זעם

 

 מאחלים לכולנו ימים רגועים ושקטים!

 

 

 

המרחב הצעיר שלנו זכה בסבתא אחת 
ויחידה שמגיעה כל יום אלינו ומרעיפה חום 

 ואהבה על כל הילדים.

מודים לך על הנתינה ועל כל יעלי יקרה שלנו, 
אוהבים אותך,  הטוב שאת מביאה למרחב.

 והצוות ב הצעיר"ילדי המרח

 

 

ילדי המרחב בטורניר כדורגל בנות מול עין 
 המפרץ

 

 

 לדי המרחב הצעיר יצאו לדוג בנעמן

 

 

בני המרחב הצעיר והאמצעי מתכוננים 
 למשחק בטורניר חברות מול עין המפרץ

 



 

בשבת  -בדיוק מחר  – מאורע חשוב
שנה להקמת הפלמ"ח.  80ימלאו 

ביוזמתו של אברי פישר שהסב את 
אנחנו מביאים  –תשומת ליבנו לתאריך 

תקציר של חומרים שונים ובהם 
תולדות הפלמ"ח וחשיבותו הגדולה 

 ,במאבק לעצמאות ובדמותו של צה"ל
 נורמות התנהגותו עד היום הזה. ערכיו ו

 
)ראשי תיבות: פלוגות מחץ(, היה  הפלמ"ח

הכוח הצבאי המגויס של ארגון "ההגנה", 
ששימש כצבא של המדינה היהודית שבדרך, 

 .1948–1941בארץ ישראל בשנים 

, על בסיס 1941במאי  15-הפלמ"ח הוקם ב
סגל פיקודי של אנשים שפעלו כבר יחד 

במסגרת "הפלוגה הנודדת" ו"פלוגות השדה" 
חת פיקודו של יצחק , ת30-בסוף שנות ה

שדה. הוחלט כי כוח זה יפעל בשיטות של 
, חבלה, קרבייםלוחמה זעירה, יבצע סיורים 

גישוש, תקיפה, ו"יכין את השטח" לקראת 
         נאצית, אם וכאשר זו תבוא. המתקפה ה

את הפיקוד על היחידה החדשה קיבל יצחק 
שדה, שהיה כפוף ישירות למטה הכללי של 

 "ההגנה".

ים הראשונים של מלחמת העצמאות בשלב
היה הפלמ"ח עמוד השדרה של הכוח הצבאי 

של היישוב, מילא תפקיד מרכזי בקרבות 
בצפון ובמרכז, ונשא בעיקר עול הגנת הנגב, 

עד שצבא ההגנה לישראל סיים להתגייס 
ולהתארגן ללחימה. לפלמ"ח הייתה גם 
 תרומה חשובה בתחומים אחרים, כמו 

 

דט הבריטי בארץ המאבק בשלטון המנ
ישראל, ההעפלה, העלייה לארץ ישראל, 
ההתיישבות, התרבות, הספרות העברית 

 והזמר העברי.

הפלמ"ח יצר הוויה ייחודית של לוחמים, 
 צים ומפקדים, אשר התגלמה בדמויותחלו

כגון יגאל אלון ויצחק רבין. עם הקמת 
, פורק מטה הפלמ"ח 1948-המדינה וצה"ל ב
 בשורות הצבא הסדיר.ויחידותיו שולבו 

השפעתו של הפלמ"ח על תולדותיה של 
מדינת ישראל, על תרבותה ועל ההיסטוריה 

שלה, חורגת מתרומתו הצבאית, החשובה 
 כשלעצמה.

עלמיין, בשנת -הניצחון הבריטי באל יאחר
, לא ראו הבריטים עוד צורך בקיומו של 1942

 הפלמ"ח, והפסיקו את המימון והסיוע שניתן 

ון נאלץ לרדת למחתרת. בשלב זה לו. הארג
הציע יצחק טבנקין כי הארגון יחזיק את עצמו 

באמצעות עבודה בקיבוצים: כל קיבוץ יקבל 
מחלקת פלמ"ח, יספק לה מזון, מגורים 

ומשאבים אחרים )כנשק(, ובתמורה תעבוד 
המחלקה בשדות הקיבוץ ותסייע בשמירתו 

ובהגנה עליו. הצעה זו התקבלה באוגוסט 
ימים בכל  8וחלט כי הפלמ"ח יתאמן . ה1942

 ימים, וינוח שבעה ימים. 14חודש, יעבוד 

שילוב זה של עבודה חקלאית ואימונים יצר 
כוח נייד ועצמאי, אשר עבודת חבריו סיפקה 

, לאחר שרבים 1944-את מרבית תקציבו. ב
מאנשי הפלמ"ח סיימו שנתיים של שירות 

והשתחררו ובמקביל, רבים מאנשי הפלמ"ח 
גייסו לבריגדה היהודית, שהוקמה באותה הת

עת, נוצר משבר עקב מחסור בכוח אדם. 
בעיה זו נפתרה על ידי הוספת שלב מקדים 

לעלייה להתיישבות אצל גרעיני תנועות 
ויצירת  18הנוער שחבריהם הגיעו לגיל 

מסגרת  "הכשרה מגויסת".מסגרת שנקראה 
זו, שנקבע לה זמן של שנתיים, נתקבלה 

, 1944ידי הקיבוץ המאוחד, בינואר תחילה על 
וחייבה את גרעיני תנועות הנוער: הנוער 

תנועה המאוחדת והמחנות העולים העובד, ה
יד אחר כך הצטרף גם השומר הצעיר. שלב ומ

ההכשרה המגויסת איפשר את גיוסם הסדיר 
של גרעינים מן הקיבוצים, המושבים והערים. 

כך הרחיב הפלמ"ח את כוח האדם שלו 
ונם של גרעינים אלו במסגרת משותפת ואימ

 איפשר גם הקמת יישובים נוספים.



האימון הבסיסי כלל אימוני כושר גופני, 
, בנשק קל, קרב פנים אל פניםאימוני קליעה 

טופוגרפיה, עזרה ראשונה, ופעולה בכיתות. 
כל איש פלמ"ח עבר אף אימונים בשחייה 

ובחתירה, שכן אחד מתפקידיו החשובים של 
ח היה הבאת העולים מספינות הפלמ"

 המעפילים אל חופי הארץ.

לאחר האימון הבסיסי עברו אנשי הפלמ"ח 
הבאים: חבלה  נושאיםאימון מתקדם ב

וחומרי נפץ, סיור, צליפה, קשר ואלחוט, 
הפעלת מקלעים, הפעלת מרגמות. אימון 

פלוגתי כלל מסעות ארוכים ברגל ששולבו 
 באימונים באש חיה.

ת הכשרתם של מפקדי שדה הפלמ"ח הדגיש א
עצמאיים בעל מחשבה רחבה, המשמשים 
כדוגמה אישית לפקודיהם. שני הקורסים 

הפיקודיים המרכזיים היו קורס מ"כים וקורס 
מ"מים שנערכו בג'וערה, ובהם הוכשרו 
מפקדי כיתות, מפקדי מחלקות ומפקדי 

בבוא הזמן פלוגות. בוגרי קורסים אלה יהוו 
 י של צה"ל.את הבסיס לסגל הפיקוד

אחר תום מלחמת העולם השנייה החל 
היישוב היהודי בארץ ישראל במאבק פעיל 

כנגד הבריטים. אנשים כמשה סנה ראו 
בהמשך השלטון הבריטי המונע את העלייה 

החופשית כמכשול העיקרי להגשמת 
השאיפות הלאומיות של העם היהודי, 

 1945בתקופה שלאחר השואה. בספטמבר 
המאבק בבריטים בתנועה הוחלט לארגן את 

מאוחדת של כל הגורמים הציוניים, שתיקרא 
. הגוף האידיאלי תנועת המרי העברי

לתכלית זו היה הפלמ"ח. בשלב זה הוחלף 
יצחק שדה ביגאל אלון כמפקד הפלמ"ח. 

 לסגנו של אלון מונה אורי ברנר.

משימה לאומית נוספת הייתה קליטת שארית 
הגיעו אל רופה, אשר הפליטה של יהודי אי

ניות מעפילים, עליהן נערך חופי הארץ בא
מצוד על ידי השלטונות הבריטיים. היה זה 

תפקידו של הפלמ"ח לקלוט את העולים על 
 ם נקלטו.בההחופים, ולהעבירם לקיבוצים ש

פעולותיו הצבאיות הבולטות של 
 הפלמ"ח בתקופה זו היו:

  מעפילים ממחנה המעצר  210שחרור
 9-בוץ יגור בבעתלית והעברתם לקי

 .1945באוקטובר 

  פיצוץ מסילות ברזל והטבעת שלוש סירות
 1-משמר בריטיות ב"ליל הרכבות" ב

 .1945בנובמבר 

 ופים התקפה על תחנות משטרת הח
 25-עלי ב-יהבריטית בגבעת אולגה ובסידנ

 .1945בנובמבר 

 20-פיצוץ תחנות הרדאר על הר הכרמל ב 
 .1946בינואר 

  "עשרה גשרים ברחבי  פיצוץ -"ליל הגשרים
 .1946ביוני  17-ל 16-הארץ בלילה שבין ה

, 1946ביוני  29-לאחר "השבת השחורה" ב
שבה נעצרו חברי פלמ"ח והגנה רבים, חדל 
הפלמ"ח במאבק המזוין בבריטים, ומאבקו 

לעצמאות ולעלייה חופשית קיבל צורה 
 אחרת, והתרכז בהתיישבות ובהעפלה. 

יון הייתה גור-אחת ההחלטות של דוד בן
והטמעת  הפלמ"חההחלטה על פירוק 

יחידותיו בתוך צה"ל, כחלק בלתי נפרד ממנו. 
החלטה זו עוררה התנגדות רבה, ובמשך שנים 
רבות הדהדה בארץ השאלה "למה פירקו את 
הפלמ"ח?". החלטה זו הייתה חלק ממדיניותו 

גוריון ליצור צבא אחד ויחיד למדינה -של בן
ספינת הנשק על  בדומה להחלטההצעירה. )

 1948בנובמבר  7-של האצ"ל, "אלטלנה"(. ב
גוריון על הפסקת פעולתו של -הורה בן

ומאותו מועד השתלבו יחידות הפלמ"ח. 
 הפלמ"ח במסגרת צה"ל. 

גם חברי כפר מסריק לקחו חלק בפעילות 
הפלמ"ח השונות. החברים שהיו מגויסים 

נשלחו ע"י הקיבוץ ובעידודו ליחידות השונות 
 ו הם: ואל

 שימש כסייר  - שלמה שטרן

רענן לנר )אבא של נועה ואריה מונצ'יק 
 שניהם במחלקה "הגרמנית" –שמאלי( 

 לוחם במחלקת מעוז חיים –אריה פאוקר 

 לוחם חוף במסגרת הפלי"ם  –יאיר לוי 

 אפסנאי  –משה מנהיים 

 לוחם  -מישו שטיין  

 

 ריכז חומרים: אברהם  



 

 

 הלוחש לעצים
 

את עמי זינגר אני פוגשת בימי שבת, כשהוא 
עובר בין בתי החברים, בידו האחת מזמרה 

 .ובידו השניה דלי
לפני שבוע הקדשנו את פעילות החוג שלנו 

מענו מעמי ש"חמישי בירוק" לנושא העצים. 
בחוג( אחד המשתתפים הקבועים )שגם הוא 

 .על הפעילות ההתנדבותית שלו
 

מבצע הרכבות על עצים בגינות אני "
הפרטיות של החברים, לפי בקשתם. כנראה 

שהמעשה עבר מפה לאוזן, ואני מוצף בפניות 
רבות. השנה הכנתי הרבה הרכבות, הרבה 

 .בשנים קודמותאשר יותר מ
הרכבה אפשר להכין אך ורק על עץ מאותה 

עץ הדר על משפחת ההדרים, עץ  –משפחה 
הלאה. מטרת  תות על משפחת התותיים וכן

 .ההרכבה להשביח את העץ
 

אני חותך, לדוגמה, ענף קטן של עץ תפוז "
טעים ואיכותי, ומרכיב אותו על עץ 

מנדרינות, שהוא מאותה המשפחה. את 
ההרכבה אני עוטף בנייר אלומיניום, כאילו 
היה עובר בבטן אמו. בשבועות הבאים אני 
ממשיך לבקר את ההרכבה, לעקוב ולבדוק 

 .ההאם נקלט
 

ליד אחת המשפחות גדל עץ תות שפירותיו 
קטנים. העץ לא התפתח. הרכבתי עליו ענף 

קטנטן של עץ תות מזן אחר שפירותיו 
ארוכים. ההרכבה נקלטה וכעת יש על העץ 
פירות משני סוגים: גם קטנים וגם ארוכים, 
והטעם שונה האחד מהשני. יש בקיבוץ עץ 

שלו  לימון מתוק )יש דבר כזה(. הרכבתי ענף
על עץ לימון רגיל. אני עדיין מחכה לראות 
האם ההרכבה תקלט. הכי הרבה הרכבות 

 ."בצעתי על עצים ממשפחת ההדרים
 

 
 
 

 ? מהיכן הידע המקצועי שלך
      

 לא רכשתי אותו בלימודים מסודרים."
נחשפתי לנושא והוא סקרן אותי והצית בי 
את הרצון לנסות ולהתנסות. אני מתייעץ 
הרבה עם מומחים בתחום, שתורמים לי 

סיונם, ונעזר גם בספרות ירבות מתוך נ
מקצועית. יש בתחביב הזה הרבה ניסוי 
ותהייה, ונחוץ אורך רוח. עובדת היותי 

פנסיונר מעניקה לי אפשרות זו, כי אני לא 
לשום מקום ויש בידי את הזמן הדרוש ממהר 

 .”לחקור ולהתנסות

 

עמי זינגר פרש לפנסיה לאחר שנים רבות 
ומוצלחות בריכוז ענף המטע, והעביר את 

למרכז ענף צעיר שממשיך את ” המפתחות“
הפעילות החקלאית באותה התלהבות 

 .ובאותה הצלחה
 
ביקשתי להמשיך לעבוד במטע במשרת "

 :שלושה תחומים פנסיונר ואני מופקד על
קיבלתי שישה עצי אבוקדו בקצה אחת 

החלקות. זוהי חוות הניסיונות שלי בהרכבות 
של זני אבוקדו. אני מכין סיכומים מקצועיים 

של הענף, ואחראי לספק אבוקדו למרכול 
המקומי, לשמחת החברים והאורחים אוהבי 

 ."האבוקדו
 

""חמישי בירוק –גליה שטיין                    
 

 

 

  



    

               בקיבוץ   T.Vשידורי 
 והקשר לחברת "הוט" 
מספר השבוע פנתה אלי חברה וסיפרה שמזה 

יזיה רק שבועות היא רואה על מסך הטלב
בעקבות פנייה זו  "שלג" ושום שידור אחר. 

 אני מבקש לציין מספר עובדות. 

של הקיבוץ הועברו  משדרי הטלביזיה
למרכזיית הטלפון בבניין חדר האוכל. מקלט 

הווידאו שליד אילן זבולוני פונה לצורכי 
 ביטחון. 

נסתיימו שידורי המוקד האנלוגי ששירת את 
דוד  יופעל בנאמנות ע"הרבות ו םהקיבוץ שני

 שמאלי. 

השידור האנלוגי שימש מספר קטן של חברים 
כשידור  רבים םכשידור בלעדי ואצל חברי

 והוא הסתיים.  –בחדרי הילדים 

בעיתון הקודם כתב נפתלי פניגר על הנושא 
אין יותר שידורים אנלוגיים  –ואני מדגיש 

בקיבוץ והחברה שפנתה אלי לא היתה ערה 
לכך. נפתלי פירט ברשימתו את האפשרויות 

 הקיימות כרגע: 

שח' +מע"מ  170לקנות ממיר במחיר  .1
 ערוצים  40 -ולקבל כ

לקנות מחברת "הוט" ממיר נוסף  .2
 ערוצים( 200-שח' וחודש )כ 10במחיר 

לכל החברים בקבוצה ב' )ללא ספורט(  .3
 vodמגיע ממיר מקליט+ממיר רגיל + 

 סקה. הכל כלול בע

החברה שפנתה אלי קיבלה את הממיר הנוסף 
 על הממיר הקיים ללא תשלום. 

כבר כתבתי בעבר שכל חבר המשלם בכרטיס 
 שח' לחודש מוזמן לבדוק  20  -אשראי יותר מ

 

 

בשלט של  400את החשבונית שלו בערוץ 
הטלביזיה. כמעט לכל חבר שפנה אלי וביקש 

מיני  לבדוק את החשבונית שלו מצאתי כל
שלא היתה לו ידיעה ערוצים ותכנים בתשלום 

 עליהם.

בפניה של משפחה בחודש שעבר נמצא 
 ,שח' בכרטיס האשראי שלה 265ששילמה 

כל מיני תכנים שהשתרבבו בטעות מצאנו 
 ואין להם כל עניין בהם. 

אחרי "ניקוי" החשבונית הם משלמים עכשיו 
 שח' לחודש.  20 -כ

 אסא רמץ.  –צפייה נעימה   

 

 

 

 

              
 שדותבטיול רכוב 



 

 

 

 

בריכת השחיה מבהיקה  :למעלה
 בצד:ומוכנה לפתיחה מחר בשבת. 

 אמנון היכל בבדיקות אחרונות.

: הבית שבו היה דוארט חוזר למטה
ליעוד המקורי ונמסר למערכת 

וכבר  –החינוך. הגג הישן הוחלף 
הותקן גג רעפים חדש. הגג הישן 

שנה מאחר  75הוא בדיוק בן 
 תש"ו  - 1946והבית הוקם בשנת 


